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Boxtel, 25 september 2012 
 
Betreft:  handhaving milieuregels Stikstofverordening 
 
 
Geachte leden van het college, 
 
 
Graag vragen wij conform artikel 37 RvO uw aandacht voor het volgende. 
 
Volgens berichtgeving in Brabants Dagblad van 18, 21 en 22 september jongstleden is uit een 
grootscheeps onderzoek gebleken dat veel Brabantse boeren het niet zo nauw nemen met de 
regels, om natuur en milieu te beschermen tegen de door hen veroorzaakte schadelijke uitstoot 
van stikstof, ammoniak en fijnstof. Zij sjoemelen kennelijk fors met luchtwassers (geen, te kleine of 
niet aangezette luchtwassers) en ook zouden stallen niet volgens vergunning gebouwd zijn.  
 
Meer dan de helft bedrijven overtreedt milieuregels 
Van 627 gecontroleerde bedrijven houden zich 332 (meer dan de helft!!) niet aan de milieuregels, 
die hen door provincie en gemeenten zijn opgelegd. Bij 38 veehouderijen werden zware 
overtredingen geconstateerd, die de provincie inmiddels via dwangsomprocedures aanpakt.  
 
Fikse steken laten vallen 
Het onderzoek is in opdracht van Provinciale Staten uitgevoerd, door regionale milieudiensten. 
Volgens Brabants Dagblad zouden gemeenten fikse steken hebben laten vallen in de handhaving 
van vergunningen en zou er sprake zijn van onvoldoende toezicht op de naleving van milieuregels. 
De controle richtte zich uitsluitend op het deelaspect ammoniak en op een deel van elke 
veehouderij, waarbij de controle was gebaseerd op de Verordening Stikstof en Natura 2000 Noord-
Brabant (Stikstofverordening). Wanneer ook andere (milieu)thema’s hierbij betrokken waren 
geweest, zou de naleving nog lager zijn uitgevallen, aldus de provincie. Regels voor stank, geluid 
en veiligheid liggen ook vast in gemeentelijke milieuvergunningen voor veehouderijen. 
 
Resultaten Boxtel 
Uit het onderzoek blijkt dat in Boxtel vijf bedrijven zijn gecontroleerd, waarvan één bedrijf zich niet 
aan de regels van de Stikstofverordening gehouden heeft. De vraag is dan wel hoeveel bedrijven 
in Boxtel onder die verordening vallen en hoe de score van deze vijf onderzochte bedrijven zich 
verhoudt tot de andere bedrijven die onder de verordening vallen. 
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Boxtelse handhaving? 
In de mediapublicaties over het onderzoek wordt ten slotte gesteld dat gemeenten hun handhavers 
mee hadden kunnen laten lopen met de provinciale controles, maar zij lieten die kans om efficiënt 
aan hun handhavingsplicht te voldoen kennelijk grotendeels lopen. Dat werpt wat ons betreft ook 
een aantal vragen op of in de Boxtelse situatie handhavers hebben meegelopen met de 
provinciale controle en de wijze waarop Boxtel doorgaans haar eigen milieuregels handhaaft. 
 
De SP-fractie wil u conform artikel 37 RvO daarom hierover de volgende vragen stellen. 
 

1. Hoeveel Boxtelse veehouderijen vallen onder de milieuregels van de Stikstofverordening? 

2. Zijn de vijf door de provincie gecontroleerde bedrijven en de uitkomsten van die controles, 

representatief voor de Boxtelse situatie? 

3. Is er bij het Boxtelse bedrijf dat in overtreding is, sprake van een overtreding in de zware 

categorie 1 of in de lichtere categorie 2 en wat houdt die overtreding precies in? 

4. Is het in overtreding zijnde bedrijf bekend bij uw college? 

5. Wat kan en/of moet de gemeente doen om er voor te zorgen dat dit bedrijf zich wel aan de 

regels gaat houden of is dit een provinciale bevoegdheid? 

6. Hebben de gemeentelijke handhavers meegelopen met de provinciale controleurs? 

7. Zo ja, wat zijn hun bevindingen, kan de raad daar een rapportage van krijgen? 

8. Zo nee, waarom niet? 

9. Hoe vaak, door wie en op welke manier wordt gecontroleerd op betreffende milieuregels 

van stikstof, fijnstof en ammoniak? 

10. Zijn de uitkomsten van de provinciale controle, voor uw college aanleiding om de controle 

van deze milieuregels te verscherpen en intensiveren? 

11. Zo nee, waarom niet?   

12. Hoe vaak en op welke manier worden regels betreffende stank, geluid en veiligheid 

gecontroleerd bij veehouderijen? 

13. Zijn in de afgelopen vijf jaar door gemeentelijke controleurs bij Boxtelse veehouderijen 

overtredingen geconstateerd van (alle) milieuregels? Kunt u daar een overzicht van geven? 

 
Ervan uitgaande u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd en met belangstelling in afwachting 
van uw reactie. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Eric van den Broek, 
Fractievoorzitter SP 
 


